
Zápis
z 22. řádného zasedání Akademického senátu FSI

VUT dne 2. 11. 2023

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:30 – 15:15
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka a proděkan doc. Máša
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:

1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Konečné projednání návrhu na uvolněnou pozici proděkana
5. Schválení termínu (30. 11. 2023) a programu příštího zasedání
6. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal děkana doc. Hlinku a proděkana doc. Mášu.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Schválení programu zasedání

Usnesení: AS FSI schvaluje program 22. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Na rektorátu VUT probíhá zasedání Mezinárodní vědecké rady za účasti významných

členů evropských univerzit. Mezinárodní VR je nezávislým poradním orgánem
univerzity, poskytuje stanoviska a doporučení vedení VUT a podílí se na evaluaci
jednotlivých fakult.
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- 30. 10. se konal na VUT kulatý stůl, jehož tématem bylo technické vzdělávání.
Prof. Štětina:
- Na prosincovém AS VUT proběhne volba jeho předsedy.

Doc. Roupec:
- 24. 11. se uskuteční zasedání Strategické konference RVŠ.

Ing. Kosová:
- 15. 11. se uskuteční Strojařské schody, registrace začala 30. 10.

ad 4) Konečné projednání návrhu na uvolněnou pozici proděkana

Navrženou kandidátku Mgr. Hoderovou představil pan děkan na minulém zasedání.
Předloženým návrhem se zabývala SK, která se sešla v nadpoloviční většině a všichni
přítomní členové jednomyslně podpořili návrh pana děkana.

Usnesení: AS FSI se bude k tomuto bodu usnášet tajným hlasováním.
Hlasování č. 3: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 1

Usnesení: AS FSI projednal návrh děkana FSI na jmenování Mgr. Jany Hoderové, Ph.D.
proděkankou pro bakalářské studium, přijímací řízení, rozvrhy a ediční činnost a nemá k
předloženému návrhu připomínky.
Hlasování č. 4: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 1

ad 5) Schválení termínu (30. 11. 2023) a programu příštího zasedání

Termín 23. zasedání byl navržen na čtvrtek 30. 11. 2023 ve 14.00 hod.

Návrh programu pro 23. zasedání AS FSI:
- schvalování pravidel pro přijímací řízení do BSP
- schvalování pravidel pro přijímací řízení do NMSP
- schvalování pravidel pro přijímací řízení do BSP a NMSP v AJ
- schvalování pravidel pro přijímací řízení do DSP
- schvalování složení Disciplinární komise

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 23. zasedání AS FSI na 30. 11. 2023.
Hlasování 5: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 1

ad 6) Různé

Předseda AS FSI obdržel 20. 10. otevřený dopis akademických obcí na podporu zákona
manželství pro všechny s žádostí o projednání v AS, senátoři byli se zněním dopisu
seznámeni před zasedáním.
Předseda LK seznámil senátory s návrhem usnesení, z následné diskuse vyplynuly další
protinávrhy.

Návrh usnesení předsedy LK:
Princip akademické svobody umožňuje akademickým pracovníkům svobodně provádět
výzkum a výuku bez politického tlaku. Svoboda výuky spočívá především v její otevřenosti
různým vědeckým názorům, vědeckým a výzkumným metodám a uměleckým směrům. V
rámci akademických svobod se mohou vysoké školy a univerzity rovněž podílet na veřejné
diskusi o společenských a etických otázkách a přispět ke kulturní rozmanitosti a
vzájemnému porozumění, při utváření občanské společnosti a přípravě mladých lidí pro život
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v ní. Taková veřejná diskuse může zahrnovat i témata jako jsou lidská práva, etické chování
nebo rovnost. Je důležité, aby tato veřejná diskuse byla otevřená a demokratická, a aby
respektovala různorodost názorů a postojů. Přijímání případných usnesení v konkrétních
politických záležitostech nesouvisejících s posláním akademického senátu může tuto
akademickou svobodu ohrozit. Tím není dotčeno právo na politickou aktivitu studentů a
akademických pracovníků mimo univerzitu. Zdůrazňujeme, že každý student a akademický
pracovník má právo na svobodu projevu a účast na politických aktivitách jako jednotlivec.

Protinávrh doc. Žák:
Akademický senát FSI VUT je samosprávným zastupitelským orgánem fakulty, jehož členy
volí akademická obec fakulty z řad svých akademických pracovníků a studentů. Na půdě
akademického senátu se projednávají všechny důležité záležitosti týkající se fakulty a její
akademické obce. Posláním (akademického) senátu je přijímat usnesení týkající se fakulty.
Akademický senát FSI VUT ze své podstaty nemůže přijímat usnesení nesouvisející s jeho
posláním, tedy ani v případě konkrétních politických záležitostí či soukromých iniciativ. Tím
není dotčeno právo na politickou aktivitu studentů či akademických pracovníků mimo
univerzitu. Zdůrazňujeme, že každý student a akademický pracovník má právo na svobodu
projevu a účast na politických aktivitách jako jednotlivec.

Protinávrh Ing. Pokorný:
Jako členové akademického senátu ctíme rovné postavení všech lidí před zákonem, ale
cítíme, že nám nepřísluší k tomuto tématu na půdě akademického senátu přijímat žádná
stanoviska.

Protinávrh doc. Roupec:
AS FSI konstatuje, že mu nepřísluší přijímat žádná stanoviska k výzvám uvedeným v
obdrženém otevřeném dopise.
Hlasování 6: pro: 19 proti: 0 zdržel se: 6

V souvislosti se zamýšlenými úpravami areálu fakulty doc. Hlinka představil senátorům
vizualizaci návrhu úpravy prostoru před budovou A1.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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